

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KETIGA  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

---

**PERTANYAAN** : **LISAN**

**DARIPADA** : **TUAN LARRY SOON @ LARRY SNG WEI  
SHIEN [ JULAU ]**

**TARIKH JAWAB** : **19 NOVEMBER 2020 [ KHAMIS ]**

**SOALAN**

Minta **MENTERI PERUMAHAN DAN KERAJAAN TEMPATAN** menyatakan bilangan rumah panjang di Sarawak yang mempunyai polisi insurans kebakaran menurut kawasan parlimen dan usaha Kementerian untuk menggalakkan setiap rumah panjang di Sarawak mempunyai polisi insurans kebakaran.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kementerian Perumahan dan Kerajaan Tempatan (KPKT) melalui Jabatan Bomba dan Penyelamat Malaysia (JBPM) sentiasa mengambil langkah proaktif dengan mengadakan program kesedaran awam bersama penghuni-penghuni rumah panjang yang terdapat di Negeri Sarawak terutamanya melibatkan aspek keselamatan kebakaran.
2. Pada masa kini, terdapat satu program perlindungan insuran melibatkan rumah panjang yang diperkenalkan oleh *Allianz General Insurance Company* (Malaysia) Berhad atau dikenali sebagai *Allianz*. Pelan perlindungan yang diberi nama '**KampungKu**' ini menawarkan pampasan sebanyak **RM10,000.00 (bagi mangsa kebakaran, banjir atau ribut)** dan faedah bantuan sebanyak **RM1,000.00 (bagi**

**kemalangan diri)** dengan hanya bayaran RM75.00 setahun untuk setiap unit rumah panjang.

3. Berdasarkan statistik yang diperolehi daripada *Allianz*, kini terdapat sebanyak 49 buah rumah panjang yang telah mempunyai polisi insuran tersebut merangkumi kawasan Sibu, Bintulu dan Miri. Untuk makluman Yang Berhormat, program insuran 'KampungKu' ini adalah inisiatif secara sukarela penghuni-penghuni rumah panjang itu sendiri untuk melanggan pelan yang ditawarkan dan juga salah satu syarat atau keperluan daripada pihak *Housing Development Corporation (HDC)* Sarawak bagi penghuni yang ingin membuat pinjaman untuk tujuan membina semula rumah panjang.

4. Oleh yang demikian, KPKT melalui JBPM berhasrat untuk mengadakan sesi libat urus bersama Persatuan Insurans Am Malaysia (PIAM) bagi membincangkan berkaitan polisi insuran kebakaran seperti ini kerana ia merupakan alternatif yang baik untuk membantu kelangsungan hidup penghuni rumah panjang sekiranya berlaku kebakaran.

5. Selain itu, program kesedaran awam seperti ceramah, program latihan pemadaman kebakaran (*Summer Camp*) melibatkan ketua rumah panjang dan program kempen keselamatan kebakaran (*outreach*) ke kawasan pedalaman akan diperkasakan serta menjadi *platform* untuk JBPM menghebahkan tentang kepentingan polisi insuran terhadap rumah-rumah panjang.

Sekian, terima kasih.